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P R O T O K Ó Ł  Nr XXVI/12 

 

z obrad dwudziestej szóstej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji, która odbyła się w 

dniu 29 listopada 2012 r. w sali sesyjnej Ratusza w Cieszynie. Sesję otworzył i prowadził 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Bolesław Zemła. Sesja rozpoczęła się o godz.15
00

,  a 

zakończyła o godz. 23
15

. 

 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Podpisanie umowy partnerskiej o współpracy z miastem Cambrai. 

3. Przedstawienie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

Prezentacja efektów pracy studentów architektury, koncepcje zaaranżowania kilku 

fragmentów Cieszyna. 

6. Informacja z działalności spółek z udziałem majątku Miasta i związków międzygminnych, 

w których uczestniczy Miasto. 

7. Pierwsze czytanie projektu budżetu miasta Cieszyna na 2013 rok. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

8.1. odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Cieszyna dla obszaru Śródmieścia, 

8.2. przyjęcia przez Gminę Cieszyn terenów PKP zlokalizowanych przy ul. Feliksa 

Hajduka. 

8.3. zmiany uchwały nr XXIV/252/12 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 25 października 

2012 r. w sprawie podziału Gminy Cieszyn na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

granic, numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

8.4. przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Miasta Cieszyna na 

lata 2012 – 2015, 

8.5. wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki takiej opłaty, 

8.6. ustalenia stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności w przypadku 

nieruchomości niezamieszkałych, na których powstają odpady komunalne, 

8.7. określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

8.8. wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

składanej przez właściciela nieruchomości, 

8.9. określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

w zamian za uiszczaną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

8.10. rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez gminę w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowanie tych odpadów 

oraz wysokości cen za te usługi, 

8.11. uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Cieszyn, 
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8.12. prowadzenia z województwem Śląskim jako wspólnej instytucji kultury „Zamek 

Cieszyn. Ośrodek Badań i Dokumentacji nad Kulturą Materialną i Wzornictwem” i 

zmiany jej nazwy, 

8.13. przyjęcia projektu statutu instytucji kultury „Zamek Cieszyn. Ośrodek Badań i 

Dokumentacji nad Kulturą Materialną i Wzornictwem”, 

8.14. wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń kanalizacyjnych 

zlokalizowanych na terenie miasta Cieszyna, na lata 2013 – 2017, 

8.15. zmiany uchwały Nr VI/42/11 z dnia 10 marca 2011 r. w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji celowych na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej, realizowanych na terenie Gminy Cieszyn, 

8.16. zmiany uchwały nr XXIV/241/12 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 25 października 

2012 r. w sprawie określenia na rok 2013 stawek podatku od środków transportowych, 

8.17. zmiany budżetu Miasta na 2012 rok, 

8.18. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2012 – 2025. 

9. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami Rady. 

10. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania 

radnych. 

11. Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych. 

12. Oświadczenia i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

 

 

 

x  x  x 

 

 

Przebieg obrad 

 

 

Ad 1. 

 

Dwudziestą szóstą sesję Rady Miejskiej Cieszyna otworzył i prowadził Przewodniczący Rady 

Pan Bolesław Zemła. 

Przewodniczący Rady przywitał gości z Francji; Zastępcę Mera Miasta Cambrai p. Claude 

Leveque, p. Amelia Cafede radną do spraw relacji międzynarodowych, p. Alain Magdziarek, 

p. Laurent Mariolle przedstawiciela Urzędu Miasta Cambrai. Przywitał gości ze 

Stowarzyszenia Cambrai-Cieszyn-Amitie,  p.Emanuela Bastien, p. Monique Bastien, p. 

Sabinę Druchlińską p. Alana Armand oraz p. Jean Jabłoński. Dalej przywitał członków 

Towarzystwa Przyjaźni Polsko-Francuskiej z Cieszyna p. Aleksandrę Żołnowską 

Przewodniczącą Towarzystwa, p. Marię Gawlas Sekretarza oraz p. Barbarę Grabowską, p. 

Tadeusza Kanię i tłumaczkę języka francuskiego p. Annę Czendlik – Ochman. 

Następnie przywitał Poseł na Sejm RP p. Aleksandrę Trybuś, p. architekta Karela Cieślara, I 

Z-cę Burmistrza Miasta p. Jana Matuszka, II Z-cę Burmistrza Miasta p. Adama Swakonia, 

Skarbnik Miasta p. Alicję Dąbrowską, dyrektorów jednostek organizacyjnych, naczelników 

wydziałów Urzędu Miejskiego, przedstawicieli prasy lokalnej oraz publiczność. 

 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 21 

radnych. 
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Ad 2. 

 

Bolesław Zemła – podkreśli, że sesja ma szczególnie uroczysty charakter ponieważ podczas 

sesji zostanie podpisana umowa o partnerstwie i współpracy między Cieszynem a Cambrai. 

Przypomniał, że na sesji w sierpniu tego roku Rada podjęła uchwałę o nawiązaniu takiej 

współpracy.  

Pierwsze kontakty pomiędzy Cambrai i Cieszynem zostały zainicjowane już kilkanaście lat 

temu przez Instytut Pedagogiki Uniwersytetu Śląskiego w Katowicach Filia w Cieszynie i 

Ośrodek Kształcenia Pedagogicznego w Cambrai w ramach programu Sokrates – Erasmus. 

Pomysł nawiązania bliższej współpracy pomiędzy miastami pojawił się w 2006 roku i po 

kilku latach przyszedł czas, by te kontakty znalazły oparcie i bardziej formalne ramy poprzez 

podpisanie partnerskiej umowy o współpracy, umowy, która jest rezultatem zaangażowania, 

entuzjazmu i pasji wielu ludzi. 

 

Do podpisania umowy zaprosił, ze strony francuskiej, Zastępcę Mera Miasta Cambrai p. 

Claude Leveque, a ze strony polskiej, I Zastępcę Burmistrza Miasta Cieszyna p. Jana 

Matuszka. 

 

Po podpisaniu umowy głos zabrał  p. Claude Leveque, Zastępca Mera Miasta Cambrai, który 

podziękował za zaproszenie, serdeczne przyjęcie i umocnienie współpracy pomiędzy 

miastami poprzez podpisanie umowy o partnerstwie i współpracy. 

 

Ad 3. 

 

Bolesław Zemła – zapytał o uwagi do przedstawionego porządku obrad. 

 

Adam Wójtowicz – wniósł o zamianę kolejności pkt 8.7 projekt uchwały w sprawie wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez 

właściciela nieruchomości z punktem 8.8 projekt uchwały w sprawie określenia terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Kolejność podejmowania tych uchwał wynika z orzeczenia RIO w Lublinie. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – wniósł o wycofanie z porządku obrad sesji 

następujących projektów uchwał: 

- w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Cieszyńskim dotyczącego realizacji 

inwestycji pod nazwą „Dostosowanie wewnętrznych instalacji kanalizacji sanitarnej i 

deszczowej w budynku przy Pl. Wolności 7 w Cieszynie do obowiązujących wymogów 

technicznych”, zawarcie porozumienia nie wymaga rangi uchwały Rady Miejskiej, 

- w sprawie zmiany uchwały nr XVI/150/07 z dnia 29 listopada 2007 r. w sprawie 

wprowadzenia na terenie miasta Cieszyna zwolnień niektórych nieruchomości z podatku od 

nieruchomości, projekt uchwały wymaga konsultacji z Urzędem Ochrony Konkurencji i 

Konsumenta, 

- w sprawie przyjęcia zasad i trybu udzielania i rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się na 

terenie miasta Cieszyna, projekt uchwały wymaga konsultacji społecznych oraz konsultacji z 

Urzędem Ochrony Konkurencji i Konsumenta. 
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Krzysztof Herok – zapytał dlaczego dopiero dzisiaj okazało się, że projekt uchwały w sprawie 

dotacji na prace konserwatorskie musi być konsultowany, skoro pracuje się nad nim już kilka 

miesięcy. 

 

Tomasz Szkaradnik radca prawny – odpowiedział, że wynika to z zaostrzenia kontroli uchwał 

gmin przez nadzór prawny Wojewody w zakresie konsultacji społecznych, dlatego istnieje 

obawa, że uchwała może zostać uchylona. 

 

Bolesław Zemła – poinformował Radę, że pismem z dnia 13 listopada br. poinformował 

Burmistrza Miasta o decyzji dot. nie wprowadzania na sesję listopadową „Debaty na temat 

sportu w Cieszynie”, ujętej w planie pracy Rady, ze względu na realizację zadań gminy 

wynikających z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku. 

 

Maria Liwczak – odniosła się do wniosku o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia zasad i trybu udzielania i rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się na 

terenie miasta Cieszyna. Stwierdziła, iż rozumie, że projekt uchwały wymaga konsultacji i w 

tej sytuacji lepiej żeby był zdjęty z porządku obrad, ale prace nad tym projektem trwają już od 

4 kwietnia br. W czerwcu 2012 roku Burmistrz Miasta poinformował Komisję, że polecił 

rozpoczęcie prac nad projektem przedmiotowego programu dotacyjnego, jednak projekt 

uchwały powinien być przekazany Radzie do uchwalenia dopiero po zapewnieniu na ten cel 

środków w budżecie Miasta. Kończąc poprosiła, aby uchwała po przeprowadzeniu konsultacji 

została podjęta w grudniu po to, żeby w budżecie 2013 roku zabezpieczyć środki na ten cel. 

 

Bolesław Zemła – poddał kolejno pod głosowanie zgłoszone do porządku obrad zmiany. 

 

Rada 21 głosami za, dokonała zamiany kolejności w porządku obrad przenosząc pkt 8.8 w 

miejsce punktu 8.7 i odwrotnie. 

 

Rada 21 głosami za zdjęła z porządku obrad projekty uchwały: 

- w sprawie zmiany uchwały nr XVI/150/07 z dnia 29 listopada 2007 r. w sprawie 

wprowadzenia na terenie miasta Cieszyna zwolnień niektórych nieruchomości z podatku od 

nieruchomości, projekt uchwały wymaga konsultacji społecznych, 

- w sprawie przyjęcia zasad i trybu udzielania i rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się na 

terenie miasta Cieszyna, projekt uchwały wymaga konsultacji społecznych. 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zasad i trybu udzielania i rozliczania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, 

znajdujących się na terenie miasta Cieszyna został zdjęty z porządku obrad 20 głosami za, 

przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Projekt uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Cieszyn terenów PKP zlokalizowanych 

przy ul. Feliksa Hajduka w Cieszynie został wprowadzony do porządku obrad jednogłośnie, 

21 głosami za. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/42/11 z dnia 10 marca 2011 r. w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji celowych na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu 

ochrony środowiska i gospodarki wodnej, realizowanych na terenie Gminy Cieszyn, został 

wprowadzony do porządku obrad jednogłośnie, 21 głosami za. 
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Ad 4. 

 

Bolesław Zemła – zapytał o uwagi do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 25 

października br. oraz do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 15 listopada br. 

 

Uwag do protokołów nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, iż tym samym w/w protokoły zostały przez Radę przyjęte. 

 

Ad 5. 

 

Bolesław Zemła – poinformował, że w tym punkcie porządku obrad zaplanowano prezentację 

Pracowni Architektonicznej z Czeskiego Cieszyna. 

 

II Z-ca Burmistrza Miasta Adam Swakoń – przedstawił architekta p. Karola Cieślara, który 

przygotował prezentację efektów pracy studentek architektury, które z kolei opracowały 

koncepcję zaaranżowania kilku fragmentów Cieszyna. Poinformował, że w dniu 13 grudnia 

br. o godz. 16,30 w siedzibie Euroregionu w Czeskim Cieszynie zostanie otwarta wystawa, na 

tej wystawie zostaną zaprezentowane wizualizacje i szczegóły prezentacji, której skrót 

zostanie dzisiaj zaprezentowany Radzie Miejskiej.  

 

Karol Cieślar – zabierając głos powiedział, że do przygotowania opracowania wybrano 3 

lokalizacje tj. Aleję Piastowską, ulicę Schodową, razem z byłą Drukarnią i amfiteatrem oraz 

na prośbę Euroregionu Śląsk Cieszyński, kładkę dla pieszych i rowerzystów koło mostu 

kolejowego. Opracowanie koncepcji projektów poprzedziła rzetelna analiza, zapoznano się ze 

wszystkimi materiałami, które pracowni zostały udostępnione oraz wcześniejszymi 

projektami. Polityka przestrzenna Cieszyna posiada swoją wizję przyszłości miasta, jako 

dokument określający kierunki działania. W obrębie województwa Cieszyn jest jedynym 

miastem granicznym, częścią dwupaństwowego organizmu miejskiego. Jest symboliczną 

bramą województwa śląskiego.  

Następnie za pomocą prezentacji multimedialnej przedstawił architektoniczną wizję 

rewitalizacji, zagospodarowania w/w obszarów. 

Prezentacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6. 

 

Bolesław Zemła – otworzył dyskusję nad informacją z działalności spółek z udziałem majątku 

Miasta i związków międzygminnych, w których uczestniczy Miasto. 

 

 Adam Wójtowicz – zapytał na sutek czego powstał w ZGK deficyt większy o 600 tysięcy.  

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – porosił o sprecyzowanie pytania na piśmie bo wtedy 

będzie mógł udzielić wyczerpującej odpowiedzi, również na piśmie. Na tą chwilę nie ma 

wiedzy, na której z działalności Zakład wygenerował taką stratę. 

 

Krzysztof Herok – stwierdził, iż stosownym byłoby żeby podczas rozpatrywania takiego 

sprawozdania na sali zawsze znajdował się ktoś z przedstawicieli spółek, bo wtedy by można 

było takie pytania zadawać bezpośrednio. 

 

Bolesław Zemła –stwierdził, iż jest to ważna uwaga. 
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Ad 7. 

 

Bolesław Zemła – otworzył kolejny punkt porządku obrad, czyli pierwsze czytanie projektu 

budżetu Miasta na rok 2013. 

Udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Finansów p. Marii Liwczak. 

 

Maria Liwczak – odczytała opinię Komisji Finansów do projektu budżetu Miasta na 2013 rok. 

Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

Następnie poinformowała, że wspólne posiedzenie Komisji z Przewodniczącymi pozostałych 

komisji Rady odbędzie się w dniu 30 listopada br. o godz. 13
00

 gdzie zostanie wypracowany 

zbiorczy wniosek do projektu budżetu wraz ze zbiorczą opinią komisji i przekazany 

Burmistrzowi Miasta. 

 

Bolesław Zemła – udzielił głosu p. Gabrieli Staszkiewicz, Przewodniczącej Społecznego 

Komitetu Budowy Sali Gimnastycznej w SP1. 

 

 

Gabriela Staszkiewicz - w imieniu Komitetu zwróciła się do Rady Miejskiej o zabezpieczenie 

w przyszłorocznym budżecie środków finansowych na budowę sali gimnastycznej. 

Wystąpienie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Krzysztof Herok – zabierając głos przypomniał, że i kluby radnych i komisje złożyły 

stosowne wnioski do budżetu o środki na budowę sali gimnastycznej w roku 2013. Niestety 

wnioski te nie zostały w projekcie budżetu ujęte. Zaapelował do Burmistrza Miasta, aby 

budowa rozpoczęła się w przyszłym roku. 

 

Alicja Wlach – stwierdziła, iż jej zdaniem środków na budowę sali gimnastycznej można 

poszukać w dziale budżetowym „gospodarka odpadami”, gdzie zaplanowano kwotę ponad 3 

mln zł na realizację uchwał w zakresie gospodarki odpadami.  

 

Alicja Dąbrowska Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że zgodnie z obowiązującymi już 

przepisami opłaty śmieciowe nie są opłatami z tytułu umów cywilno-prawnych lecz takimi do 

których będzie stosować się przepisy ordynacji podatkowej. W związku z tym dochody, 

zgodnie z sugestią RIO i Ministra Finansów są zaplanowane w dziale „dochody od osób 

prawnych, fizycznych i innych jednostek nie posiadających osobowości prawnej oraz wydatki 

związane z ich poborem”. Są to wpływy z opłat pobieranych na podstawie odrębnych ustaw. 

 

Andrzej Łukasiak – jego zdaniem inwestycje tego typu jak budowa sali gimnastycznej nie są 

realizowane ponieważ w mieście brakuje listy inwestycji priorytetowych. Jeżeli w ubiegłym 

roku były takie sytuacje, że można było w znaleźć 900 tysięcy na dofinansowanie remontu 

ulicy Bielskiej, jeżeli można było znaleźć 300 tysięcy na dofinansowanie remontu ulicy 

Stawowej, które otrzymało Starostwo, to uważa, że środki na salę też powinny się znaleźć już 

w 2013 roku.  

 

Czesław Banot – zaproponował, aby zaplanowane w budżecie roku 2013 środki w wysokości 

1.250 tys. zł na budowę mieszkań socjalnych przeznaczyć na budowę sali gimnastycznej dla 

SP1. 
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Eugeniusz Raabe – poinformował, że Komisja Oświaty jako wniosek najważniejszy zgłosiła 

zagwarantowanie środków finansowych na budowę sali gimnastycznej dla SP1. Wyraził 

nadzieję, że jutro podczas posiedzenia Komisji Finansów wniosek ten uzyska pełne poparcie.  

 

Halina Bocheńska – zabierając głos w imieniu Klubu Radnych „Niezależni” powiedziała, że 

Klub ponowił wniosek dotyczący budowy sali gimnastycznej dla SP1 i na liście wniosków 

Klubu zajmuje on pierwsze miejsce. Wniosek ten był powtarzany przez kluby i komisje i nie 

wie dlaczego nie został on ujęty w projekcie budżetu Miasta na 2013 rok. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – odpowiedział, iż udało się Burmistrzowi tak 

skonstruować projekt budżetu, że w WPF udało się obronić wydatki na budowę sali 

gimnastycznej w SP1. Natomiast szczupłość środków na rok przyszły pokazuje, że 

przesunięcie na szybszą realizację tej inwestycji aniżeli było to zapisane w dotychczasowej 

WPF jest zdaniem Burmistrza niemożliwe. Poprosił, aby dyskutować na temat tego, co można 

zrobić aby ewentualnie przyspieszyć tego typu działania. Burmistrz na chwilę obecną, w tym 

projekcie budżetu nie widzi takiej możliwości. Będzie dalsza dyskusja nad budżetem, na 

temat, które wnioski uznać za bardzo ważne i te mniej ważne. Jedynym kluczem do ustalania 

wydatków inwestycyjnych była możliwość pozyskania środków europejskich na planowane 

inwestycje na rok przyszły. 

 

Olgierd Lizoń – odniósł się do sposobu pozyskiwania środków, znajdywania ich. Z rachunku 

zysków i strat wynika, że Energetyka Cieszyńska z kapitałem 32 milionów wypracowuje 

zysku 183 tysiące za rok obrotowy 2011. Zastanawia się po co Miastu udziały w 

przedsiębiorstwie, które generuje taki niski zysk. Jego zdaniem należałoby rozpocząć 

rozmowy z Południowym Koncernem Energetycznym i zaproponować sprzedaż udziałów 

Miasta. Takie udziały Miastu są niepotrzebne, nie widzi żadnego powodu do tego, aby Miasto 

było właścicielem przedsiębiorstwa mając taki wielki deficyt Miasta, finansowany z pożyczek 

i kredytów za które trzeba płacić. Zaproponował, aby Rada rozważyła ten temat na jednej z 

przyszłych sesji. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – odnosząc się do wypowiedzi radnego Olgierda 

Lizonia powiedział, że spółki, w których Miasto ma swoje udziały, realizują zadania 

publiczne na terenie Cieszyna. Większy zysk spółki to większe opłaty dla mieszkańców. Rolą 

Miasta jest wypośrodkowanie tego, aby spółka mogła istnieć, generować w niewielkim 

zakresie ale jednak środki na swoje inwestycje, a z drugiej strony nie dobijać opłatami 

mieszkańców miasta.  Podobnie jest w innych spółkach, w których Miasto ma swoje udziały, 

gdzie również chodzi o to, aby uciążliwość dla mieszkańców była na poziomie takim, który 

gwarantuje utrzymanie rentowności zakładu, ale nie maksymalizację jego zysków. 

 

Adam Wójtowicz – w WPF na 2012 – 2025 w wykazie przedsięwzięć jest ujęta budowa sali 

gimnastycznej, poprosił o wskazanie gdzie ta inwestycja jest ujęta w projekcie WPF na lata 

2013 – 2025 ponieważ tego nie widzi. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – odpowiedział, że na razie projekt nie zawiera 

takiego stopnia szczegółowości natomiast z założeń, które Burmistrz czynił taka 

ewentualność jest. Ma nadzieje, że się to uda obronić. 

 

Adam Wójtowicz – jeżeli w obecnym WPF jest inwestycja, która ma się rozpocząć w 2014 

roku to dlaczego nie ma jej w WPF na lata 2013 – 2025. 
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Olgierd Lizoń – nawiązując do odpowiedzi I Z-cy Burmistrza Miasta powiedział, że jest 

przecież urząd regulacji cen i prywatny dostawa energii nie może sobie ferować cen tylko 

dlatego, że nie wychodzi mu bilans dodatni. Poprosił, aby odpowiedzi nie kreować w tę 

stronę, że nie należy ruszać tematu bo mieszkańcy będą płacili drożej. Jego zdaniem tak nie 

będzie. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – stwierdził, iż na pytanie radnego Adama 

Wójtowicza odpowie w stosownym czasie, podczas dyskusji nad projektem budżetu, a dzisiaj 

jest to tylko pierwsze czytanie budżetu. 

 

Ad 8.1. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie odstąpienia od sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna dla obszaru 

Śródmieścia.  

Poprosił Komisję Urbanistyki o opinię do tego projektu. 

 

Adam Wójtowicz – poinformował, że Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Alicja Wlach – dodała, że zamiarem Komisji jest, aby w miarę szybko, na nowych zasadach,  

przystąpić do opracowania planu dla Śródmieścia Cieszyna. 

 

Arkadiusz Skowroński Naczelnik Wydziału SRM – odpowiedział, że mapy ryzyka 

powodziowego determinują możliwość do opracowania planu. Mają one powstać do końca 

grudnia br., te właśnie mapy to bariera do kontynuowania prac nad planem. 

 

Bolesław Zemła – wobec braku innych głosów w dyskusji poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Cieszyna dla obszaru Śródmieścia Rada podjęła 19 głosami za, przy 1 

głosie wstrzymującym się.  

 

Ad 8.2. 

 

Bolesław Zemła - przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Cieszyn 

terenów PKP zlokalizowanych przy ul. Feliksa Hajduka. 

Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały. 

 

Uchwałę w sprawie przyjęcia przez Gminę Cieszyn terenów PKP zlokalizowanych przy ul. 

Feliksa Hajduka Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 8.3. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/252/12 

Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 25 października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Cieszyn 

na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic, numerów oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały. 
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Uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/252/12 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 25 

października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Cieszyn na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich granic, numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych Rada podjęła 

jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 8.4. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Ochrony Zdrowia Psychicznego Miasta Cieszyna na lata 2012 – 2015. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła pozytywną opinię Komisji Zdrowia do projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – wobec braku innych głosów w dyskusji poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Miasta 

Cieszyna na lata 2012 – 2015 Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 8.5. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

Poprosił komisje o opinię do projektu uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej przyjęła projekt 

uchwały do wiadomości. 

 

Maria Liwczak – poinformowała, że Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała metodę ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami. Komisja proponuje 

zmienić stawki opłat za gospodarowanie odpadami w ten sposób, żeby w § 2 pkt 1 kwotę 

19,80 zł zamienić na 18,60 zł, a w pkt 2 11,30 zamienić na kwotę 9,30 zł. 

 

Alicja Wlach – w imieniu budownictwa wielorodzinnego złożyła wniosek, aby w § 2 pkt 2 

kwotę 11,30 zł zamienić na kwotę 8,30 zł. 

 

Janina Cichomska – poprała wniosek radnej Alicji Wlach. 

 

Alicja Dąbrowska – na pytanie radnego Adama Wójtowicza odpowiedziała, że kwoty zawarte 

w projekcie uchwały są kwotami brutto. 

 

Bolesław Zemła – po wyczerpaniu się dyskusji poddał pod głosowanie zgłoszone wnioski. 

 

Rada 19 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się przyjęła wniosek Komisji RGF o 

zamianę w § 2 pkt 1 kwoty 19,80 zł na kwotę 18,60 zł. 

 

W głosowaniu alternatywnym 5 radnych głosowało za zamianą w § 2 pkt 2 kwoty 11,30 zł na 

kwotę 9,30 zł, natomiast 15 radnych głosowało za zamianą kwoty 11,30 zł na kwotę 8,30 zł. 
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Bolesław Zemła – stwierdził, iż w głosowaniu alternatywnym został przyjęty przez Radę 

wniosek radnej Alicji Wlach. Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały z 

wprowadzonymi wyżej zmianami. 

 

Uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty Rada podjęła 19 głosami za, przy 1 głosie 

wstrzymującym się. 

 

Ad 8.6. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za pojemnik o 

określonej pojemności w przypadku nieruchomości niezamieszkałych, na których powstają 

odpady komunalne. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywną opinię Komisji RGF do projektu uchwały. 

 

Adam Wójtowicz – zaproponował rozważyć zmianę w projekcie uchwały i dopisać przed 

każdą liczbą określającą pojemność „do”. 

 

Aleksander Dorda Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska – wyjaśnił, że pojemniki na 

odpady są znormalizowane w związku z czym nie ma takiej potrzeby. 

 

Czesław Banot – zaproponował ustalenie opłaty za litr, który następnie będzie można 

przemnożyć przez wielkość pojemnika. 

 

Aleksander Dorda Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska – odpowiedział, że ustalenie 

opłaty za pojemnik wynika wprost z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

 

Bolesław Zemła – po wyczerpaniu się dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Uchwałę w sprawie ustalenia stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności w 

przypadku nieruchomości niezamieszkałych, na których powstają odpady komunalne Rada 

podjęła 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 8.7. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i 

trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Janina Cichomska – złożyła wniosek o wprowadzenie opłaty miesięcznej za gospodarowanie 

odpadami, a nie jak zaproponowano w projekcie uchwały opłaty kwartalnej, płatnej z góry w 

pierwszym miesiącu kwartału. 

 

Alicja Wlach – poparła wniosek radnej Janiny Cichomskiej. 

 

Kazimierz Kabiesz – zawnioskował o utrzymanie opłaty kwartalnej, ale z terminem płatności 

do 15 dnia drugiego miesiąca danego kwartału. 

 

Andrzej Łukasiak – zawnioskował o utrzymanie opłaty kwartalnej, ale z terminem płatności 

do 15 dnia trzeciego miesiąca kwartału. 
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Adam Wójtowicz – zaproponował utrzymanie opłaty kwartalnej, ale płatnej z dołu. 

 

Janina Cichomska – zabierając głos stwierdziła, iż optymalna byłaby opłata co drugi miesiąc, 

z terminem płatności w drugim miesiącu. 

 

Czesław Banot – złożył wniosek o usystematyzowanie zgłoszonych propozycji i przystąpienie 

do głosowania. 

 

Bolesław Zemła – poddał zgłoszone wnioski pod głosowanie. 

 

Za wnioskiem radnej J. Cichomskiej o wprowadzenie opłaty miesięcznej za gospodarowanie 

odpadami, a nie jak zaproponowano w projekcie uchwały opłaty kwartalnej, płatnej z góry w 

pierwszym miesiącu kwartału głosowało 2 radnych, 14 radnych głosowało przeciw, a 5 

wstrzymało się od głosu. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, że wniosek ten został przez Radę odrzucony. 

Następnie przeprowadził głosowanie alternatywne nad wnioskami radnego Kazimierz 

Kabiesz i radnego Andrzeja Łukasiaka. 

 

Za wnioskiem radnego Kazimierza Kabiesza głosowało 14 radnych, a za wnioskiem radnego 

Andrzeja Łukasiaka głosowało 6 radnych. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż większość uzyskał wniosek radnego Kazimierza Kabiesza o  

utrzymanie opłaty kwartalnej, z terminem płatności do 15 dnia drugiego miesiąca danego 

kwartału. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały z wprowadzonymi poprawkami. 

 

Uchwałę w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi Rada podjęła 16 głosami za, przy 4 głosach przeciw 

i 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 8.8. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt II uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właściciela 

nieruchomości. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt II uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, składanej przez właściciela nieruchomości Rada podjęła jednogłośnie, 21 

głosami za. 

 

Ad 8.9. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
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nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczaną przez właścicieli 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Janina Cichomska – złożyła wniosek o wprowadzenie nowego brzmienia ust.2 w § 5 o treści: 

„Punkt selektywnego zbierania odpadów, o którym mowa w ust. 1 pkt. 1, będzie odbierał 

odpady komunalne nie rzadziej niż dwa razy w tygodniu co najmniej przez 8 godzin oraz co 

najmniej przez 6 godzin w jedną sobotę w miesiącu” oraz również w § 5 dodanie po ust. 2 ust. 

3 o treści: „Odbiór odpadów komunalnych w punkcie selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych odbywać się będzie po okazaniu dokumentu potwierdzającego zamieszkanie na 

terenie Gminy Cieszyn”. Obecny ust. 3 otrzyma numerację ustępu 4. 

 

Władysław Macura – stwierdził, iż jego zdaniem odbieranie odpadów niesegregowanych nie 

rzadziej niż raz na miesiąc to zdecydowanie za rzadko. 

 

Halina Bocheńska – zaproponowała wprowadzenie do projektu uchwały takiego zapisu, który 

będzie gwarantował żeby pojemniki na śmieci nie były przepełniane, szczególnie chodzi tutaj 

o okres świąteczny. 

 

Alicja Wlach – zawnioskowała aby w § 4 ust. 1 pkt 3, gdzie jest mowa o odbieraniu odpadów 

segregowanych wprowadzić zapis „raz na tydzień”, a nie jak obecnie się proponuje „nie 

rzadziej niż raz na miesiąc”. 

 

Adam Wójtowicz – złożył wniosek, aby w § 4 ust.1 pkt 1a termin „nie rzadziej niż raz na 

miesiąc” zmienić na „nie rzadziej niż raz na dwa tygodnie”. 

 

II Z-ca Burmistrza Miasta Adam Swakoń – zabierając głos wyjaśnił, że użyta formuła „nie 

rzadziej” daje możliwość tak ułożenia przetargu i dostosowanie częstotliwości odbioru 

odpadów w zależności od zaistniałych potrzeb. 

 

Tomasz Szkaradnik radca prawny – wyjaśnił, że Rada określa ramy, a zamawiający określa 

szczegóły realizacji zadania. 

 

Bolesław Zemła – przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad zgłoszonymi wnioskami. 

 

Wniosek radnej J. Cichomskiej został przyjęty przez Radę 20 głosami za, przy 1 głosie 

wstrzymującym się. 

 

Alicja Wlach – powtórzyła swoje wnioski o zmianę w § 4 ust.1 pkt 3 wyrażenia „raz na 

miesiąc” na wyrażenie „raz na tydzień” oraz dopisanie w § 2 ust.1 pkt 2 treści „w zabudowie 

wielorodzinnej 1 m
3
 na jeden samodzielny lokal”. 

 

Bolesław Zemła – poddał w/w wnioski pod głosowanie. 

 

Za wnioskiem o wprowadzenie w/w zmiany w § 4 ust.1 pkt głosowało 16 radnych, 1 radny 

był przeciw, a 4 radnych wstrzymało się od głosu. 

Za wnioskiem o zmianę w § 2 ust. 1 pkt 2 głosowało 18 radnych, 2 radnych wstrzymało się 

od głosu. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, że wnioski radnej Al. Wlach zostały przyjęte. 

 



13 
 

Halina Bocheńska – zawnioskowała wprowadzenie zmiany w § 4 ust. 1 pkt 2 polegającej na 

zmianie zapisu „nie rzadziej niż raz w tygodniu” na zapis „nie rzadziej niż dwa razy w 

tygodniu”. 

 

Bolesław Zemła – poddał wniosek pod głosowanie. 

 

Za wnioskiem Wiceprzewodniczącej Haliny Bocheńskiej głosowało 3 radnych, przeciw 

głosowało 11 radnych, 7 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż wniosek został przez Radę odrzucony. 

 

Alicja Wlach – złożyła wniosek o dopisanie w § 2 ust. 2 treści „w zabudowie wielorodzinnej 

rozumie się przez to jeden samodzielny lokal”. 

 

Bolesław Zemła – poddał wniosek pod głosowanie. 

 

W/w wniosek radnej Alicji Wlach został przyjęty 19 głosami za, przy 2 głosach 

wstrzymujących się. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z wprowadzonymi 

zmianami. 

 

Uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów w zamian za uiszczaną przez właścicieli nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi Rada podjęła 19 głosami za, przy 2 głosach 

wstrzymujących się. 

 

Ad 8.10 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie rodzaju dodatkowych usług 

świadczonych przez gminę w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowanie tych odpadów oraz wysokości cen za te usługi. 

 

Aleksander Dorda Naczelnik Wydziału OSR – wyjaśnił, że wskazane w projekcie uchwały 

usługi będzie świadczyć firma wyłoniona w przetargu. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, iż w takiej sytuacji Rada nie musi podejmować takiej uchwały. 

 

Aleksander Dorda Naczelnik Wydziału OSR – odpowiedział, że gdyby Rada nie podjęła 

uchwały to mieszkańcy byliby pozostawieni sami sobie przy organizacji dodatkowych usług, 

wymienionych w projekcie uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez gminę w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowanie tych 

odpadów oraz wysokości cen za te usługi Rada podjęła 18 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 

1 głosie wstrzymującym się. 
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Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Cieszyn. 

 

Janina Cichomska – wniosła o wprowadzenie zmiany do projektu uchwały polegającej na 

dopisaniu w rozdziale VI art. 17 pkt 5) o treści: „niezwłocznego usuwania zanieczyszczeń 

pozostawionych przez psy i zwierzęta w obiektach oraz na terenach przeznaczonych do 

użytku publicznego, obowiązek ten nie dotyczy osób niewidomych, korzystających z psów 

przewodników”. 

 

Bolesław Zemła – poddał wniosek pod głosowanie. 

 

Wniosek radnej Janiny Cichomskiej został przyjęty 20 głosami za, przy 1 głosie 

wstrzymującym się. 

 

Adam Wójtowicz – wniósł o wprowadzenie poprawki polegającej na zastąpieniu w rozdz. IV 

art.13 ust.2 pkt treści: „nie rzadziej niż raz na miesiąc” treścią „nie rzadziej niż raz na 2 

tygodnie”. 

 

Bolesław Zemła – poddał wniosek pod głosowanie. 

 

Wniosek radnego Adam Wójtowicza został przyjęty 11 głosami za, przy 3 głosach przeciw i 6 

głosach wstrzymujących się. 

 

Bolesław Zemła – dla usystematyzowania dyskusji nad projektem uchwały ogłosił 

dziesięciominutową  przerwę. 

 

Po przerwie 

 

Alicja Wlach – zgłosiła wniosek o wprowadzenie zmiany polegającej na zastąpieniu w rozdz. 

IV art.13 ust.2 pkt 2b treści: „nie rzadziej niż raz na miesiąc” treścią „nie rzadziej niż raz na 

tydzień”. 

 

Bolesław Zemła – poddał wniosek pod głosowanie. 

 

Za wnioskiem radnej Alicji Wlach głosowało 4 radnych, 7 radnych głosowało przeciw, a 10 

radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż wniosek radnej Alicji Wlach został przez Radę odrzucony. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwał wraz z wprowadzonymi wyżej poprawkami. 

 

Uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Cieszyn Rada podjęła 18 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 8.12. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie prowadzenia z województwem 

Śląskim jako wspólnej instytucji kultury „Zamek Cieszyn. Ośrodek Badań i Dokumentacji 

nad Kulturą Materialną i Wzornictwem” i zmiany jej nazwy. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały. 
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Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie prowadzenia z województwem Śląskim jako wspólnej instytucji kultury 

„Zamek Cieszyn. Ośrodek Badań i Dokumentacji nad Kulturą Materialną i Wzornictwem” i 

zmiany jej nazwy Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 8.13 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt II uchwały w sprawie przyjęcia projektu statutu 

instytucji kultury „Zamek Cieszyn. Ośrodek Badań i Dokumentacji nad Kulturą Materialną i 

Wzornictwem”. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – wyjaśnił, iż projekt II uchwały powstał wskutek 

zasugerowania przez Urząd Marszałkowski ujednolicenia uchwał Rady Miejskiej i Sejmiku w 

tej sprawie. 

 

Eugeniusz Raabe – zauważył, że Rada nie zna wyników wstępnych rozmów, negocjacji z 

Marszałkiem Województwa Śląskiego i może dlatego najpierw powinna być zawarta umowa, 

a dopiero później podjęta przez Radę uchwała. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – odpowiedział, że rozmowy o ostatecznych 

warunkach jeszcze się toczą, trudno na ten moment mówić jeszcze o kwotach jakie wyłoży 

Województwo. Zwrócił uwagę na fakt, że dzisiaj Rada uchwali projekt statutu, a nie statut, 

który zostanie przedstawiony do uchwalenia po zakończeniu negocjacji. Poinformował 

również, że członkowie Rady Programowej nie będą otrzymywali wynagrodzenia tylko zwrot 

kosztów podróży i diety. 

Na sugestie radnych dot. zapisu w § 9 ust.3 tiret 5, co do ilości ekspertów powoływanych 

przez Burmistrza Miasta wniósł autopoprawkę polegająca na zastąpieniu wyrażenia „do” 

treścią „nie więcej niż”. 

 

Halina Bocheńska – stwierdziła, iż zapis § 5 ust. 1 pkt 3 odbiera jako ograniczenie rozwoju 

przedsiębiorczości, stawiając tylko na przedsiębiorczość innowacyjną. 

 

Ewa Gołębiowska Dyrektor Zamku Cieszyn – wyjaśniła, że innowacja oznacza zmianę, np. 

zmianę w zarządzaniu czy produkcji. Każdy kto przychodzi do Klubu Przedsiębiorcy, 

przychodzi z myślą, że chce coś zmienić. 

 

Halina Bocheńska – podtrzymała, iż optuje za zapisem „wspieranie rozwoju 

przedsiębiorczości”. 

 

Tomasz Szkaradnik radca prawny – wyjaśnił, że przedłożony Radzie projekt uzgadniać 

będzie Burmistrz Miasta z Marszałkiem dlatego dzisiaj można zgłaszać do niego uwagi. Po 

uzgodnieniach, czyli po 20 grudnia br. nie będzie można zgłaszać już uwag tylko trzeba 

będzie uchwalić uzgodniony statut. 

 

Eugeniusz Raabe – zawnioskował aby treść § 5 ust.1 pkt 3 projektu II uchwały, zastąpić 

treścią § 5 ust.1 pkt 2 projektu I uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał w/w wniosek pod głosowanie. 
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Wniosek radnego Eugeniusza Raabe Rada przyjęła 15 głosami za, przy 5 głosach 

wstrzymujących się. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt II uchwały wraz z wprowadzonymi wyżej 

poprawkami. 

 

Uchwałę w sprawie przyjęcia projektu statutu instytucji kultury „Zamek Cieszyn. Ośrodek 

Badań i Dokumentacji nad Kulturą Materialną i Wzornictwem” Rada podjęła 18 głosami za, 

przy 2 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 8.14. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt II uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i 

modernizacji urządzeń kanalizacyjnych zlokalizowanych na terenie miasta Cieszyna, na lata 

2013 – 2017. 

 

Alicja Wlach – przypomniała, że w roku 2010 w grudniu, kiedy Rada uchwalała taryfę za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę pytała o wieloletni plan modernizacji i dowiedziała się, że 

plany modernizacji w postaci wskaźnikowej została przyjęty przez radę nadzorczą spółki i to 

nie należy do kompetencji Rady Miejskiej w związku z tym zapytała czym różni się Spółka 

Wodociągi Ziemi Cieszyńskiej od Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej w Cieszynie.  

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Cieszyna Jan Matuszek – odpowiedział, że nie zna na tyle 

przepisów, które by wskazywały na rozdzielność postępowania w przypadku Spółki WZC a 

Spółki ZGK. Jedną z przesłanek z pewnością jest to, że w przypadku WZC mamy do 

czynienia z wieloma właścicielami, a ZGK to jednoosobowa spółka skarbu gminy. Majątek 

Spółki ZGK pozostaje jako majątek Gminy, a jest tylko udostępniany Spółce w formie 

dzierżawy. Docelowo majątek związany z kanalizacją powinien stać się majątkiem Spółki.  

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt II uchwały. 

 

Uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń kanalizacyjnych 

zlokalizowanych na terenie miasta Cieszyna, na lata 2013 – 2017 Rada podjęła jednogłośnie 

18 głosami za. 

 

Ad 8.15. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/42/11 z 

dnia 10 marca 2011 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych na 

dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej, 

realizowanych na terenie Gminy Cieszyn. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – poinformował, że projekt uchwały wprowadza 

zmiany mające na celu uściślenie zakresu inwestycji objętych dofinansowaniem, 

polegających na budowie przyłączy kanalizacyjnych, zgodnie z obowiązującymi przepisami 

ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków, a także rozstrzygnięciami organów nadzorczych i uchwałami Sądu 

Najwyższego. Ponadto w celu zintensyfikowania działań mających na celu realizację 

podłączeń kanalizacyjnych, w ramach projektu polegającego na uporządkowaniu gospodarki 
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ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej i terminowego uzyskania wymaganego efektu 

ekologicznego zakładanego w projekcie, uchwała zmieniająca zwiększa stawkę dopłaty do 

metra bieżącego wykonywanego przyłącza kanalizacyjnego z dotychczasowych 50,00 zł, na 

100,00 zł.  

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr VI/42/11 z dnia 10 marca 2011 r. w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji celowych na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu 

ochrony środowiska i gospodarki wodnej, realizowanych na terenie Gminy Cieszyn Rada 

podjęła 18 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 8.16 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały zmieniający uchwałę nr XXIV/241/12 Rady 

Miejskiej Cieszyna z dnia 25 października 2012 r. w sprawie określenia na rok 2013 stawek 

podatku od środków transportowych. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/241/12 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 25 

października 2012 r. w sprawie określenia na rok 2013 stawek podatku od środków 

transportowych Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 8.17 

 

Bolesław Zemła przedstawił projekt II uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2012 

rok. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywną opinię Komisji Finansów do projektu I uchwały. 

 

Skarbnik Miasta Alicja Dąbrowska – przedstawiła uzasadnienie do projektu II. 

Proponuje sie o kwotę 6.400 zł zmniejszyć dochody z tytułu dotacji zaplanowanej jako wkład 

Powiatu z równoczesnym zmniejszeniem o powyższą kwotą wydatków założonych na 

realizację dokumentacji projektowej na „dostosowanie wewnętrznych instalacji kanalizacji 

sanitarnej i deszczowej w budynku przy Placu Wolności 7.  

Część kosztów związanych z raportowaniem i monitoringiem Projektu SportPark Park 

Sportowy nie może być już pokryta ze środków inwestycyjnych, jedynie z wydatków 

bieżących. Proponuje się zatem dokonać przesunięcia kwoty 10.700 zł z wydatków 

majątkowych na wydatki bieżące w ramach zadania pn. Sport Park – Park Sportowy: 

Rozbudowa kompleksu sportowo – rekreacyjnego „Pod Wałką” (dział 926 „Kultura fizyczna 

rozdział 92695 „Pozostała działalność”). 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt II uchwały. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2012 rok Rada podjęła 18 głosami za, przy 1 

głosie wstrzymującym się. 

 



18 
 

Ad 8.18. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt II uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2012 – 2025. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt II uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2012 

– 2025 Rada podjęła 18 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 9. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności za okres od 

dnia 15 października do dnia 19 listopada 2012 roku. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Eugeniusz Raabe – część sprawozdania Burmistrza Miasta dotyczącą podróży służbowych 

ocenił jako zdawkową. Radni z pewnością chcieliby wiedzieć na czym polegała uczestnictwo 

Burmistrza Miasta w otwarciu Centrum Kultury i Informacji Amerykańskiej, czy 

uczestnictwo w uroczystości wręczania Nagrody Starosty Bielskiego im. ks. Londzina. 

 

Adam Wójtowicz – poprosił, aby w rozdziale II pkt. 11 wpisać realne kwoty zmiany budżetu 

ponieważ nie o takie kwoty zmienił się budżet Miasta, wynika to z przedstawionych 

Zarządzeń Burmistrza Miasta. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – odpowiedział, że udzieli pisemnej odpowiedzi w tej 

sprawie. 

 

Ad 10. 

 

Marta Kawulok Wiceprzewodnicząca Rady - przejmując prowadzenie obrad przedstawiła 

zgłoszone interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Następnie zwracała się do radnych z pytaniem, czy otrzymali odpowiedzi na złożone 

wcześniej interpelacje, wnioski i zapytania, czy odpowiedzi są zadawalające i czy życzą sobie 

je skomentować. 

Z rejestrem interpelacji, wniosków i zapytań radnych można się zapoznać w Biuletynie 

Informacji Publicznej. 

 

Ad 11. 

 

Halina Bocheńska Wiceprzewodnicząca Rady – przedstawiła wnioski komisji i klubów 

radnych, prosząc przewodniczących o wyrażenie opinii co do uzyskanych na nie odpowiedzi.  

Wnioski wypracowały: Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska, Komisja 

Urbanistyki, Architektury i Ochrony Zabytków, Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów 

oraz Komisja Oświaty, Kultury i Sportu. 

Z wnioskami komisji można się zapoznać w Biuletynie Informacji Publicznej. 
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Następnie zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie ustaleń 

protokołu kontroli Straży Miejskiej w Cieszynie. 

 

Krzysztof Kasztura – omówił zawarte w  protokole kontroli wnioski i rekomendacje, 

wypracowane przez Komisję Rewizyjną. 

 

Eugeniusz Raabe – nawiązując do wniosku Klubu Radnych „Niezależni” w sprawie 

wmurowania pamiątkowej kostki brukowej przed kawiarnią AVION w Czeskim Cieszynie,  

poświęconej założycielce kawiarni p. Rozalie Wiesner, która została zamordowana w 1942 

roku w niemiecki obozie koncentracyjnym Auschwitz, a nie jak podaje napis na tablicy 

„deportowana do Oświęcimia i zamordowana tam 15.06.1942”. Wniosek został skierowany 

do Burmistrza Miasta, ale jego zdaniem Rada Miejska powinna w tej sprawie zająć oficjalne 

stanowisko. 

 

Halina Bocheńska – poinformowała, że wniosek Klubu został przekazany Staroście 

Czeskiego Cieszyna w związku z czym zaproponowała, aby poczekać na odpowiedź Starosty 

i ewentualnie później zająć oficjalne stanowisko. 

 

Bolesław Zemła – poparł propozycję Wiceprzewodniczącej Rady p. Haliny Bocheńskiej. 

 

Ad 12. 

 

Bolesław Zemła – zapytał, czy ktoś z radnych chciałby złożyć oświadczenie. 

 

Oświadczeń nie złożono. 

 

Następnie zwrócił się do Rady o rozpatrzenie prośby Burmistrz Miasta Cieszyna zawartej w 

piśmie z dnia 20 listopada 2012 r. o wyrażenie opinii i wskazanie lokalizacji  pod budowę 

kolejnych budynków z mieszkaniami socjalnymi. 

 

Adam Wójtowicz – przedstawił stanowisko Komisji Urbanistyki w sprawie budowy 

budynków z mieszkaniami socjalnymi. 

W swoim stanowisku Komisja m.in. stwierdziła, że przedstawiony materiał jest niepełny, 

uniemożliwiający wskazanie lokalizacji budowy domów z mieszkaniami socjalnymi. Brakuje 

w nim np. informacji finansowej dot. kosztów nabycia nieruchomości przy ul. Wiślańskiej 

oraz nieruchomości przy ul. Skrzypka. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła stanowisko Komisji Zdrowia. Komisja stwierdziła, iż nie 

popiera  jednokierunkowego rozwoju budownictwa  mieszkaniowego w Cieszynie, które  

realizowane jest  w ostatnich kilku latach. 

Jest przeciwko  budowie kolejnych budynków socjalnych, gdyż  mają one charakter lokali 

„przejściowych” i służą zaspakajaniu krótkotrwałych potrzeb. Uważamy, iż pilnie potrzebne 

są komunalne lokale mieszkalne z najmem na czas nieoznaczony, o standardzie 

zapewniającym zaspokojenie potrzeb mieszkaniowych na dłuższy czas. 

 

Eugeniusz Raabe – przedstawił stanowisko Komisji Oświaty, dodając, że jest ono spójne ze 

stanowiskiem Klubu Radnych „Niezależni”. 

Komisja uważa, iż należy w pierwszej kolejności budować mieszkania komunalne, natomiast 

mieszkania socjalne pozyskiwać z przekształcenia dotychczasowych mieszkań komunalnych 

o najniższym standardzie. 
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Maria Liwczak – przedstawiła stanowisko Komisji Rozwoju, w którym w pełni poparła 

stanowisko Komisji Oświaty, aby w pierwszej kolejności budować mieszkania komunalne, 

natomiast mieszkania socjalne pozyskiwać z przekształcenia dotychczasowych mieszkań 

komunalnych o najniższym standardzie. 

 

Kazimierz Kabiesz – zabierając głos powiedział, iż Komisja Gospodarki Komunalnej również 

zajęła podobne stanowisko jak Komisja Oświaty. 

 

Krzysztof Herok – w imieniu Klubu Radnych PO przedstawił stanowisko, które także mówi o 

potrzebie budowy w pierwszej kolejności mieszkań komunalnych pod wynajem. 

 

Krzysztof Kasztura – zaproponował, aby wobec takiego stanowiska komisji Rady nie 

zamykać dyskusji, ale przeprowadzić w Radzie debatę na temat budowy budynków z 

mieszkaniami socjalnymi. 

 

Janina Cichomska – przypomniała, że w styczniu tego roku Rada uchwaliła Programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Cieszyn, gdzie jest mowa tylko o budowie 

mieszkań socjalnych. 

 

Bolesław Zemła – zaproponował przegłosowanie stanowiska Rady Miejskiej, czy opowiada 

się realizacją mieszkań komunalnych, czy też socjalnych. 

Następnie zwrócił się do I Z-cy Burmistrza Miasta z pytaniem, czy jest określony termin do 

którego Rada musi zająć stanowisko w tej sprawie. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – odpowiedział, że nie ma ściśle określonego terminu, 

ale im szybciej zapadanie decyzja, tym szybciej będzie można podejmować kolejne kroki. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Halina Bocheńska, radni Krzysztof Kasztura, Janina Cichomska 

oraz Andrzej Łukasiak zaproponowali, aby zaplanowane w budżecie Miasta środki na 

budowę mieszkań socjalnych przeznaczyć na budowę sali gimnastycznej dla SP1. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, iż radni nie znają skutków finansowych zaproponowanych 

przez Burmistrza Miasta rozwiązań dlatego też nie mogą podjąć jednoznacznej decyzji. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż z toku dyskusji wnioskuje, że radni nie mają pełnej wiedzy na 

temat propozycji lokalizacji budowy budynków z mieszkaniami socjalnymi i temat zostaje 

odłożony. 

 

Eugeniusz Raabe – zauważył, iż większość Rady wyraziła stanowisko, aby mieszkań 

socjalnych nie budować.  

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – odnosząc się do poruszanych kwestii stwierdził, iż 

radni stoją na stanowisku, aby mieszkań socjalnych nie budować bo nie mają pełnych danych, 

jakie więc mają, wystarczające dane,  proponując budowę mieszkań komunalnych.  

Gdyby właściwa komisja Rady sformułowała pytania, a nie od razu przyjęła negatywne 

stanowisko, to z pewnością tę sytuację można byłoby szerzej przedstawić, wyjaśnić zaistniałe  

wątpliwości. 

 

Janina Cichomska – przytoczyła zapis zadania I.5.1 strategii rozwoju miasta, który mówi o  
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zaspokajaniu potrzeb mieszkaniowych poprzez mieszkania komunalne i socjalne,  

w tym wspieranie budowy mieszkań na wynajem. 

 

Adam Wójtowicz – odnosząc się do wypowiedzi I Z-cy Burmistrza Miasta wyjaśnił, że 

Komisja Urbanistyki opierała się na danych zawartych we wniosku radnej Janiny 

Cichomskiej z dnia 12 listopada br. w sprawie konieczności budowy mieszkań komunalnych 

z najmem na czas nieoznaczony. Wniosek ten jest adresowany do Rady Miejskiej i należy go 

rozpatrzyć w ciągu 3 miesięcy od daty złożenia. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż rozumie, że decyzja w sprawie wskazania lokalizacji  pod 

budowę kolejnych budynków z mieszkaniami socjalnymi nie zapadanie, na tej sesji Rada nie 

odpowie na wniosek I Z-cy Burmistrza Miasta o wyrażenie opinii i wskazanie lokalizacji pod 

budowę kolejnych budynków z mieszkaniami socjalnymi. 

 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego przez Przewodniczącego Rady stanowiska. 

 

Bolesław Zemła – kontynuując, zwrócił się Rady o zajęcie stanowiska w sprawie nabycia od 

Skarbu Państwa nieruchomości położonej w Cieszynie przy skrzyżowaniu ul. Błogockiej z ul. 

Kasztanową. Miasto może nabyć tę nieruchomość poprzez darowiznę, gdzie obie strony są 

zwolnione z podatku VAT oraz poprzez zamianę. W przypadku zamiany Gmina odprowadzi 

23% podatek VAT tj. 118.057,62 zł.  

Chodzi tutaj o zamianę działki miejskiej przy ul. Motokrosowej, która zostanie przeznaczona 

pod budowę strażnicy Państwowej Straży Pożarnej w Cieszynie, na działkę przy ul. 

Błogockiej.  

 

Krzysztof Kasztura – zabierając głos stwierdził, iż jego zdaniem zamiana powinna nastąpić w 

formie darowizny, czyli bezkosztowo. 

 

Bolesław Zemła – poddał propozycję radnego K. Kasztury pod głosowanie. 

 

Rada jednogłośnie, 19 głosami za, opowiedziała się za nabyciem poprzez darowiznę od 

Skarbu Państwa nieruchomości położonej w Cieszynie przy skrzyżowaniu ul. Błogockiej z ul. 

Kasztanową.  

 

Bolesław Zemła – przedstawił korespondencję skierowaną do Rady Miejskiej; 

 

1. W dniu 27 listopada br. odbyła się XXVII sesja Rady Powiatu Cieszyńskiego. 

2. Kancelaria Prawna TRAKTAT przekazała informację dot. propozycji zmiany uchwały 

nr XXIII/235/12 Rady Miejskiej z dnia 27 września 2012 r. w sprawie uchwalenia 

trybu powoływania oraz organizacji i trybu działania Gminnej Rady Działalności 

Pożytku Publicznego, w związku z informacją Nadzoru Prawnego Wojewody o 

możliwym wykroczeniu przy uchwalaniu tej uchwały. 

3. Pan Janusz Mendera zwrócił się do Burmistrza Miasta oraz Przewodniczącego Rady 

Miejskiej z prośbą o czasowe obniżenie czynszu, umorzenie zaległości czynszowych i 

umorzenie podatku od nieruchomości za 2012 rok. Pismo to zostało skierowane do 

Komisji GKS oraz komisji RGF i Burmistrza Miasta o zajęcie stanowiska. 

4. Pan Sławomir Łuszcz właściciel firmy BIG idea skierował do Rady Miejskiej 

Cieszyna list otwarty, w którym przedstawia swoje działania i wynikające z nich 

korzyści dla Miasta. List ten zostanie przekazany radnym drogą e-mailową. 
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Ad 13. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady p. Bolesław Zemła, zamknął obrady 

dwudziestej szóstej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji. 

 

 

 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący 

        Rady Miejskiej Cieszyna 

Monika Praski       Bolesław Zemła 

 


